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Obvestila

Obvestilo šole
Spoštovani otroci in starši!!

Bližajo se oktober in čas, ko se prično CICIBANOVE 
URICE. Namenjene so vsem tistim otrokom, ki niso 
vključeni v vrtec in so stari 3 leta in več. 
Staršem sporočamo, da bomo imeli uvodni sestanek za 
CICIBANOVE URICE  29. 9. 2008 ob 17. uri v spodnjih 
prostorih vrtca. 
Obrazec za vpis otroka starši dobite ob prihodu na 
uvodni sestanek. Za vse morebitne informacije pa nas 
lahko pokličete na tel. številko 7231-227.

Nuša Pohlin Schwarzbartl, ravnateljica

OBČINA MORAVČE
vabi

Abonma in izven

Občina Moravče za sezono 2008 – 2009 
pripravlja 6 abonmajskih predstav. 
Prva bo na sporedu 29. novembra.

Seznam abonmajskih predstav bo objavljen v 
naslednji številki NMD.

Odvoz kosovnih odpadkov 
iz gospodinjstev

Javno komunalno podjetje Prodnik d.o.o. bo v ob-
čini Moravče 14., 16. in 17. oktobra 2008 opra-
vljalo pomladanski odvoz kosovnih odpadkov iz 
gospodinjstev.

Akcija je namenjena odstranjevanju kosovnih 
odpadkov iz gospodinjstev, ki morajo biti na dan 
rednega odvoza do 5. ure zjutraj postavljeni po-
leg zabojnika za komunalne odpadke.

Med kosovne odpadke iz gospodinjstev ne sodijo 
nevarni odpadki kot so: embalaža škropiv, olj in 
barv, lakov in podobno, katere odstranjujemo v po-
sebni akciji odvoza nevarnih odpadkov. 
Ravno tako ne sodijo med kosovne odpadke iz go-
spodinjstva avtomobilski deli, akumulatorji, gume 
in sodi, poleg že naštetega tudi ne bomo odstranje-
vali gradbenega materiala, vej drevja in živih meja.

Zbiranje in odvoz nevarnih 
odpadkov

Obveščamo vas, da bomo v Občini Moravče v to-
rek, dne 21. oktobra  2008 izvedli zbiranje in od-
voz nevarnih odpadkov iz gospodinjstev. 
Nevarne odpadke iz gospodinjstev bomo dne 21. 
oktobra 2008 sprejemali  
od 14.00  do 15.00 ure Peče pri gasilnem 

domu
od 15.30 do 16.30 ure Moravče pri 

Kulturnem domu 
od 17.00  do 18.00 ure Krašce pri gasilnem 

domu

Med nevarne odpadke sodijo: akumulatorji, ba-
terije, zdravila, pesticidi, barve, laki, kozmetika, 
svetila in gume osebnih avtomobilov.

Opozorilo: 
• Nevarni odpadki naj bodo v embalaži, ki omo-

goča varen prenos do zbirnega mesta. 
• Tekoči odpadki naj bodo zaprti, čeprav improvi-

zirano. 
• Odpadki iz iste skupine se ne smejo združevati 

v večjo embalažo, ker lahko pride med njimi do 
kemične reakcije. 

• Odpadke naj prinesejo polnoletne osebe, ki 
bodo pri rokovanju z njimi upoštevale varstveno 
tehnična navodila, pridobljena ob nakupu 
izdelka 

Obvestilo
o napačnem podnapisu na občinski koledarju za letošnje 
leto pri mesecu oktobru.
Na fotografiji je vodnjak v Dvorjah.

Obvestilo in poziv občanom za prevzem gradbenih 
projektov
Upravna enota Domžale obvešča, da na podlagi 196, člena 
Uredbe o upravnem poslovanju (Uradni list RS, št 20/2005, 
106/2005, 30/2006, 86/2006, 32/2007, 63/2007, 115/2007, 
122/2007 in 31/2008), iz arhiva odbira in izloča gradbene 
projekte individualnih gradenj, tipskih stanovanjskih in 
drugih objektov, ki jim je potekel rok hrambe, oziroma od 
letnika 1995 do vključno letnika 1997.
Občani, ki jim je bilo izdano gradbeno dovoljenje in se 
izvod gradbenih projektov nahaja tudi v arhivih Upravne 
enote Domžale, lahko prevzamejo gradbene projekte v času 
uradnih ur od 6.10.2008 do 17.10.2008.
Prevzem projektov bo v Glavni pisarni Upravne enote Dom-
žale, po predhodnem osebnem dogovoru oziroma naročilu 
na telefonsko številko 01 72 20 100 int. 270. Ob naročilu 
morajo stranke navesti točno številko gradbenega dovoljenja 
in ime investitorja.
Po poteku roka za prevzem, bodo gradbeni projekti iz nave-
denega obdobja izločeni iz arhiva Upravne enote Domžale 
in uničeni.

Mag. Branko Heferle, načelnik UE
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Novice iz Moravške doline 
September 2008, Letnik IX, Številka 8.
Novice iz Moravške doline je informativno glasilo občine Moravče, 
ki je tudi izdajateljica. Izhaja predvidoma desetkrat letno in ga 
prejemajo vsa gospodinjstva v občini brezplačno. Sedež in naslov 
uredništva: Občina Moravče, Trg svobode 4, 1251 Moravče, tel 
7231229. Izdajateljski svet: Martin Rebolj (predsednik), Franc 
Kmetič, Roman Cerar, Stanislav Ravnikar, Roman Novak, Janez 
Vidic. E-poštni naslov moravske.novice@moravce.si. Odgovorni 
urednik: Edo Veselko, namestnica odgovornega urednika: Vojka 
Rebolj. Uredniški odbor: Marko Kladnik, Edo Veselko,Tanja Ravnikar, 
Maja Hren, Janez Virk, Vojka Rebolj, Nevenka Marolt, Jana Konček 
Cigula, Nada Mlinarič. Novice iz Moravške doline so vpisane v 
razvid medijev pri Ministrstvu za kulturo RS pod zaporedno številko 
374. Priprava za tisk: Studio L.A. Andrej Lombar s.p.. Tisk: Tiskarna 
Januš. Naklada 1550 izvodov.

Obvestila

Naslednja številka izide 24. oktobra 2008. Vaše 
prispevke pričakujemo do 8. oktobra.

Seznam uradnih ur institucij in 
organizacij v občini Moravče

KARITAS prvi in tretji ČET v mes: 17.45 - 18.45

RDEČI KRIŽ
Tel: 031/291-564

prvi PON v mes.: 17 - 19

ŽUPNJSKI URAD
Tel: 7231-055

PON in PET: 9 - 10; 16 - 18

OBČINA MORAVČE
Tel: 7321-044; 
Faks: 7231-035

PON: 8 - 12; 13 - 15
SRE: 8 - 12; 13 - 17
PET: 8 - 13

BANKA
Tel: 7231-017

PON - PET: 8 - 11; 14.30 - 18

POŠTA
Tel: 7296-510

PON - PET: 8 - 9.30; 10  - 15.30; 16 - 18
SOB: 8 - 12

POLICIJSKA 
PISARNA

PON: 16 - 18,  PET: 8 - 10 
zad. NED v mes: 8 - 10

OŠ JURIJA VEGE
Tel: 7231-003, 
7231-210

PON - PET: 7 - 15
inforrmacije tudi na:
www.osmoravce.si

VRTEC
Tel: 7231-227

PON - PET: 7 - 15

POŠ VRHPOLJE
Tel: 7231-233

PON - PET: 7 - 15

KNJIŽNICA
Tel: 7231-359

PON, ČET: 14 - 19
TOR: 11 - 16

GASILSKA ZVEZA 
MORAVČE
Tel: 7231-234

24-urna dežurna služba na tel 112

Zavod za gozdove, 
revir Moravče
Tel: 7231-040, 
041/657-223

TOR    7 – 11

Info oddaja o 
občini na ATV

SRE    20.00
ČET   21.00

LEKARNA
Tel: 7232-780

PON: 12 - 19
TOR, SRE, PET: 7.30 - 14
ČET: 13- 19
prva  SOB. v mes.:  8 - 12

ZDRAVSTVENI DOM
AMB. SPL. MED.
Tel: 7231-008

PON in ČET: 13 - 19, sprejem do 18
TOR, SRE in PET: 7 - 13

AMB. ZA OTROKE 
IN MLADINO
Tel: 7232-943
tel. patron. sl.: 
7232-944

PON: 13 - 19
SRE: 7 - 10.30 amb. za bolne; 10.30 
- 13 posvet
PET: 7 - 8 amb; 8 - 11 sistem.; 
11 - 13 amb

DIAG. LAB. PON: 13 - 18, TOR: 9 - 12
SRE, PET: 7 - 12

ZOBNA AMB.
Tel: 7231-150

PON, ČET: 13 - 19.30
TOR, SRE, PET: 7 - 13.30

ZOBNA AMB ZA 
OTROKE
Tel: 7232-750

PON, SRE: 7 - 14
TOR, ČET: 13 - 19
PET: 7 - 13.30

Spoštovane bralke in bralci!
Čas je naš velik sovražnik. Neusmiljeno nas je 

pripeljal v jesen, ki je sicer lep del leta, saj se mar-
sikje pobirajo plodovi, za katere smo se trudili vso 
pomlad in poletje.

Plodov pa ne daje le zemlja, temveč tudi vrsta 
drugih človeških aktivnosti. Tako pišemo o prido-
bitvah na cestni infrastrukturi, pričakujemo sko-
rajšnjo gradnjo novega oskrbovalnega centra, ki 
ga Moravčani nujno potrebujemo, nekateri starejši 
pa že nestrpno čakajo na začetek gradnje doma za 
starejše občane. Obetajo se novi viri zdrave pitne .

Šolska vrata so se odprla na stežaj. Nekaj ne-
pravilnosti, ki so se pojavile v vrtcu je odpravljenih, 
glavne, ki zadevajo strojne instalacije, pa še ne. Ker 
gre za zdravje otrok, ne more biti nobenega popu-
ščanja. Od izvajalcev in projektantov je treba brez-
pogojno zahtevati takojšnjo odpravo napak.

Za nami je naporen mesec politične kampanje 
in državnozborskih volitev. Res je bil bolj naporen 
za politike, toda tudi »navadni« državljani smo bili 
pod nenehnim medijskim pritiskom. Končni re-
zultati, ko to pišemo, še niso znani. Mogoče bodo 
ponekod celo volitve morali ponoviti. Pripomb na 
volitve na voliščih v naši občini k sreči ni bilo. So 
pa zanimivi podatki o volilnih rezultatih. Tako kot 
na nivoju države, sta tudi v občini na prvem me-
stu stranka SD, ki je dosegla 32,6 % vseh oddanih 
in veljavnih glasov in SDS z 31,7% glasov. Sledijo 
NSi s 13,5%, SLS s 5,8 % in Zares s 4,3 %. Druge 
stranke so prejele še manj glasov. Seveda pa se ži-
vljenje v lokalnih skupnostih odvija drugače kot na 
ravni države. Pogosto so pomembnejše program-
ske povezave. Taka so mnenja nekaterih veljakov 
tudi v naši občini in le upamo lahko, da je in bo 
tudi v resnici tako.

In prijetno ter bogato jesen vam želim!

Odgovorni urednik
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Županova stran

Spoštovane občanke in občani!
Poletje se je prevesilo v jesen, kar je najbolj opazno 
po dnevnih temperaturah, saj se je pošteno ohladilo, 
pa tudi po tem, da so državnozborske volitve za nami. 
Kljub vročemu predvolilnemu času je v Občini Morav-
če delo potekalo na vseh področjih.
Rekonstrukcija državne ceste R1-415/1216 skozi 
Moravče dobiva svoje končne obrise. Kljub številnim 
zapletom, ki so nas spremljali zaradi pridobivanja 
zemljišč za rekonstrukcijo ceste in gradnjo pločni-
ka, nepopolnih projektov v katerih ni bila obdelana 
zamenjava vodovoda, ločevanje meteorne in fekalne 
kanalizacije, (Omenim, da je bila preko gostilne Kavka 
narisana cesta.), bo cesta končana do konca oktobra. 
Pričakujem, da bo tudi Tuš v kratkem pridobil so-
glasje DDC za nov zavijalni pas za bodočo trgovino 
in gradbeno dovoljenje. 
V zadnjem času se zopet pojavljajo govorice, da je  Ob-
čina po nepotrebnem financirala gradnjo vrtnih ograj 
– zidov, sajenje živih mej. Ponovno bi rad zatrdil, da je 
Občina podpisala pogodbo za sofinanciranje rekon-
strukcije v višini 33%.deleža celotne vsote. V to ceno 
je vključeno pridobivanje zemljišč za gradnje pločnika, 
gradnja pločnika, javne razsvetljave in nadomešča-
nje vsega, kar je bilo zaradi gradnje porušenega pri 
gradnji pločnika. Vse ograje, žive meje in ostalo, kar 
poteka po nasprotni strani, je strošek DDC. Občinski 
strošek je nov oporni zid nasproti Občine in oporni zid 
pri gostilni Jurka ter vodovod v celotni dolžini. Tudi 
sam sem pri projektu ves čas aktivno sodeloval, sicer 
bi projekt takšen, kakršen je bil potrjen s strani Občine 
spomladi leta 2004, ostal nerealiziran. V času gradnje 
sem velikokrat poudaril, da se zavedam, da bo gradnja 
ceste in pločnika, povzročila nerazumevanje, včasih 
celo nasprotovanje, saj je zaradi tehničnih zahtev pri 

projektiranju, globoko posegala v zemljišča. Vesel sem, 
da smo uspeli preseči vse probleme in prisluhniti drug 
drugemu ter omogočiti, da bo za Moravče pomemben 
projekt kmalu dokončan. Res pa je, da  bo problem z 
vse večjim številom motornih vozil, ki se dnevno valijo 
skozi Moravče, ostal. Zato bo Občina storila vse, da 
se moravška obvoznica v okvirju izdelave občinskega 
prostorskega načrta umesti v prostor. DDC ima na 
podlagi odprte proračunske projekta št. 06-0049OBVO 
Moravče predvidena sredstva za pričetek aktivnosti za 
prestavitev regionalne ceste R1-415/1216 Želodnik- 
Drtija - Izlake. V zvezi s tem je za te dni dogovorjen 
sestanek na DDC. 
V naslednji številki bom z obveščanjem nadaljeval.

Sedaj le še iskrena pohvala vsem občankam in 
občanom za množično udeležbo na volitvah za 
Državni zbor.

Martin Rebolj, župan

Rezultati volitev za državni zbor 2008 po voliščih in strankah, IV. volilna enota, 10. volilni okraj, volišča v občini Moravče

DESUS

Stranka 
sleven-
skega 
naroda

Krščan-
sko 
demo-
kratska 
stranka

SLS in 
SMS Lipa

Ze-
leni 
Slo-
veni-
je NSI Zares SDS

Na-
prej 
Slove-
nija SNS LDS SD

Lista 
za 
pitno 
vodo

Ze-
lena 
koali-
cija

Lista za 
pravič-
nost in 
razvoj Skupaj

Ne-
ve-
ljav-
ni

29 Kulturni dom Moravče 32 1 0 5 9 0 95 18 137 0 19 11 213 4 0 0 544 15
30 Gostilna nad Logom 2 22 9 35 13 103 23 8 125 1 2 343 11
31 Pri Urankarju 3 2 2 19 3 12 3 42 8 10 38 142
32 Pri Francu Majdiču 8 50 42 32 132
33 Zadružni dom Krašce 14 1 22 5 2 47 25 114 21 9 93 3 2 1 359 15
34 Gasilski dom Peče, 1 1 2 10 1 47 12 107 12 65 258
35 Dom krajanov Hrib 10 1 21 1 8 1 51 6 6 77 1 183
36 KS Vrhpolje 11 1 33 3 1 33 31 171 13 11 145 2 455 26
901 Predčasno glasovanje 0

Skupaj 73 4 7 140 30 4 327 103 767 0 90 67 788 11 2 3 2416
skupaj v % 3,02 0,17 0,29 5,79 1,24 0,17 13,53 4,26 31,75 0,00 3,73 2,77 32,62 0,46 0,08 0,12 100,00
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Kaj menita podžupana

Roman 
Cerar 

Podžupan občine 
Moravče

Stane 
Ravnikar
Podžupan občine 

Moravče

Volitve poslancev v Dr-
žavni zbor so pomemben 
dogodek, saj imamo volivci 
možnost, da s svojim gla-
som prispevamo k odločitvi 
o razvoju in prihodnosti države za prihodnja štiri leta. Žal 
se je skozi celo volilno kampanjo vlekla tako imenovana 
»afera« Patria in smo bili volivci prikrajšani za  vsebin-
sko pomembnejšo razpravo in predstavitev programov 
političnih strank. Kako bodo rezultati volitev in sestava 
nove vlade vplivali na razvoj naše občine in življenje 
posameznih ljudi, bo prinesel čas, ki je pred nami. Tudi iz 
naše občine sta se za funkcijo poslanca potegovala župan 
Martin Rebolj iz SD in Franc Capuder iz Nsi. Volivke in 
volivci v volilnem okraju v katerem sta kandidirala jima 
niso izglasovali mesto poslanca v Državnem zboru, saj 
je največjo podporo dobil kandidat SDS Robert Hrovat, 
ki bo verjetno zasedel mesto poslanca in bo zastopal 
interese naše lokalne skupnosti. V preteklih štirih letih 
nam je kot poslanec vedno pomagal pri reševanju tekočih 

problemov na lokalni ravni in prepričan sem, da tudi v 
bodoče ne bo drugače.

Čez teden, dva, se o volitvah ne bo več niti pisalo, niti 
govorilo, saj se bomo ukvarjali z vsakodnevnimi stvarmi 
in tok življenja bo krenil po ustaljenih tirnicah. Tudi na 
lokalni ravni več ali manj vse poteka po predvidenih 
načrtih in če nam bo naklonjeno tudi vreme bomo v večji 
meri uspeli zaključiti vse predvidene investicije, ki smo 
jih načrtovali v proračunu za leto 2008. 

Po dveh letih sodelovanja v programski koaliciji, ki smo 
jo sklenili SDS, SD in LDS na lokalni ravni ugotavljam, 
da smo opravili veliko pomembnega dela in program, ki 
smo ga obljubljali pred volitvami tudi uresničujemo. Smo 
na polovici mandata in to je čas za pregled in temeljito 
oceno dela, ki smo ga opravili. Kljub napovedim, da ta 
programska koalicija zaradi politične različnosti ne bo 
dolgo zdržala, vsaj zaenkrat še deluje. Lep primer se je 
pokazal ravno v naši občini, ko z veliko mero odgovor-
nosti na prvo mesto postavljamo program in ne politično 
barvo. Upam, da se to v bodoče ne bo spremenilo in da 
bomo svoje obljube, ki smo jih dali volivkam in volivcem 
v največji meri izpolnili.  

Vsem občankam in občanom se zahvaljujem, da so se 
udeležili volitev in upam, da bodo njihova pričakovanja 
v največji meri uresničena.     

Dnevi so vse krajši, prihaja 
jesen, to je čas za pospra-
vljanje  pridelkov. V občini še 
potekajo intenzivno dela na 
infrastrukturi. So pripombe, 
da delo v središču Moravč poteka prepočasi in da bi dela 
morala biti že končana. Pripominjam, da gre za zahteven 
projekt pri katerem sodeluje izvajalec z omejenim števi-
lom delavcem, ker ima tudi druga gradbišča, seveda pa 
ni šlo tudi brez problemov okrog pridobivanja ustreznih 
zemljišč. 
Občani mi zastavljajo vprašanja o zadolženosti občine, 
ker smatrajo, da lastna sredstva ne morejo zadoščati za 
izredno intenzivno gradnjo v zadnjih dveh letih na po-
dročju izgradnje komunalne infrastrukture. Vsem lahko 
zatrdim, da občina del ne opravlja na podlagi zadolže-
vanja, ampak izključno z lastnimi sredstvi. Ugotovimo pa 
lahko, da to poteka po zaslugi velikega interesa koalicije 

SD, LDS in SDS, kjer nam je komunalna ureditev občine 
prednostna naloga, ter skrb za občane, katerim želimo 
čimbolj olajšati življenje, jim nuditi dobro prevoznost 
cest in nuditi zdravo - pitno vodo. 
Velik del zaslug za intenzivno izgradnjo pa imajo tudi 
občani, ki so brezplačno pripravljeni odstopiti zemljišče 
za infra strukturo, ter z tem dejanjem zmanjšujejo stroške 
izgradnje, razen v zgoraj navedenem primeru.
Upoštevati pa je potrebno tudi dejstvo, da se župan g. 
Martin Rebolj izredno trudi pri komunalni izgradnji, 
da je veliko prisoten na terenu, ne glede na delovni čas 
ter s svojo spretnostjo in potrpežljivostjo, ter izkušnjami 
rešuje konfliktne situacije, da dela potekajo hitreje in 
kvalitetno.
Tudi komisija, ki je zadolžena za odpiranje ponudb za 
dela na področju izgradnje infrastrukture, opravlja svo-
je delo odgovorno in kvalitetno tako, da ni nikakršnih 
pripomb oz. pritožb na izbiro izvajalcev, čemur pa  smo 
priča na nivoju države, kjer se vlagajo pritožbe in slišimo 
pripombe o sumu korupcije, zaradi česar se čas gradnje 
vleče nerazumno dolgo in se cene izvršenih del dražijo 
prekomerno.
To je le nekaj razlogov in odgovorov na vprašanje ob-
čanov, sicer pa le sistematično izvršujemo dano obljubo 
volivcem, ki smo jo dali pred volitvami, da se bo koalicija 
SD, LDS, SDS po svojih najboljših močeh trudila in 
prizadevala ter opravičila dano zaupanje.

5september 2008



Politika

V Občinskem odboru Socialnih demokratov 
Moravče se zahvaljujemo vsem volivkam in 
volivcem za  zaupanje, ki ste ga izkazali naši 
stranki na volitvah za Državni zbor, v nede-
ljo 21. septembra.   Po za sedaj neuradnih 
podatkih smo Socialni demokrati dobili 29 
poslancev.

Zavedamo se, da nas čaka trdo delo, a smo pripra-
vljeni prevzeti odgovornost za spremembe. 

Na lokalnem nivoju se zavedamo, da moramo zdru-

ževati vse, ki so pripravljeni sodelovati v dobro vseh 
občanov, za hiter in trajen razvoj naše občine.

Hvala za zaupanje! 

OOSD Moravče

Po precej umazani predvolilni kampanji na državni ravni 
so volitve končno za nami. Volivci smo imeli v nedeljo 21. 
septembra zadnjo »anketo«, ki je pokazala, koga si želimo, 
da bo v naslednjem mandatu vodil državo. 

Vsem volivkam in volivcem se v imenu Slovenske demo-
kratske stranke zahvaljujemo, da so se udeležili volitev, 
posebna zahvala pa velja volivkam in volivcem, ki so svoj 
glas zaupali SDS. Veseli nas dejstvo, da ste izrazili veliko 
podporo SDS in našemu kandidatu Robertu Hrovatu, ki je 
kandidiral v našem volilnem okraju. Lep volilni rezultat, ki 
smo ga dosegli na občinski ravni, nam je v veliko spodbudo 
in lahko samo upamo, da bomo tudi v bodoče z svojim delom 
na občinski in državni ravni deležni vaše velike podpore. 
Prepričani smo, da smo v preteklih štirih letih, ko smo bili 
na čelu slovenske vlade naredili veliko dobrega za Slovenijo. 
Prav tako se zavedamo, da so tudi stvari, ki bi jih lahko bolje 

rešili, vendar se je bilo dostikrat 
potrebno uskladiti z koalicijskimi 
partnerji, ki so imeli drugačne 
poglede na reševanje le-teh.

Iz našega volilnega okraja je v 
Državni zbor verjetno izvoljen naš kandidat Robert Hrovat, 
ki je zmagal v volilnem okraju Domžale, vendar pa moramo 
počakati še na glasove iz tujine, ki lahko marsikaj spremeni-
jo. Dobrega rezultata smo še posebno veseli, saj mu je v hudi 
konkurenci uspelo premagati prav vse kandidate v volilnem 
okraju. K temu uspehu ste v veliki meri pripomogli volivke 
in volivci iz naše občine, ki ste glasovali za stranko SDS. 
V OO SDS Moravče smo prepričani, da smo tudi s svojim 
delom na občinski ravni veliko prispevali, da ste se odločili 
in glasovali za SDS. Vse, ki bi si želeli aktivno vključiti v 
delovanje stranke pa vabimo, da se nam priključijo.

V soboto  6.9.2008 je bil zbor članov OO LDS Moravče. Zbora se je 
poleg članov OO LDS udeležila tudi podpredsednica stranke ga. Zdenka 
Cerar , župan občine Domžale g. Tone Dragar in naša kandidatka na 
listi LDS za državni zbor ga. Vera Vojska. 

Po uvodnih besedah pred-
sednika OO LDS Morav-
če, Staneta Ravnikarja, je 
podpredsednica stranke 
ga. Zdenka Cerar seznanila 
prisotne o trenutni politični 
situaciji v  državi. Po njenih 
besedah smo lahko resno 
zaskrbljeni nad dogajanji 
polnih afer, korupcije, ter slabšanju standarda državljanov. Smo edina 
država v območju evra, kjer so plače realno padle za 3,5 % v letu 2007, 
pokojnine pa so se  v zadnjih štirih letih z 68 % neto plače zmanjšale 
na 62 %.
V nadaljevanju se je predstavila ga. Vera Vojska ter povedala, da se 
bo zavzemala predvsem za večjo kakovost življenja za  vse generacije, 
za večje pristojnosti občin ter večje razvojne priložnosti in zdravo ter 
čisto okolje.
Prisotni smo si zadali nalogo, da bomo po svojih najboljših močeh 
prispevali k dobremu volilnemu rezultatu gospe Vere Vojska in LDS.

OO LDS Moravče

Ko to pišemo, je volilna kampanja v zaključku, vrstijo se le še zad-
nje predstavitve programov posameznih strank in prepričevanje 
volilcev na medsebojnih soočenjih. To je glavna skrb in delo vseh 
kandidatov, ki so se dali na razpolago, da bi se po njih uresničevala 
demokracija. Upajmo, da smo znali ločiti pleve od semena.
Naš kandidat  mag. Franc Capuder se zahvaljuje vsem, ki ste mu zaupali svoj glas.

OO N.Si Moravče
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Iz dela občinske uprave

Na Moravškem že dalj časa govorimo o nekaterih projektih, 
ki bodo močno spremenili podobo kraja, po drugi strani 
pa tudi bistveno vplivali na življenjski in delovni utrip pre-
bivalcev. Ker uresničevanje teh projektov zaostaja, smo se 
odločili poiskati nekaj odgovorov.
Večina občanov se strinja, da je za kulturno preskrbo pre-
bivalcev nujno potrebna večja trgovina. Podjetje TUŠ je že 
za preteklo leto načrtovalo izgradnjo sodobnega nakupo-
valnega centra s približno 1.300 kvadratnimi metri površin, 
od katerih bo 900 čistih prodajnih prostorov v katerih 
bodo ponujali okoli 12 tisoč različnih proizvodov. Žal pa 
se je gradnja, zaradi različnih razlogov, zapletla. Kot pravi 
župan Martin Rebolj, je odločeno, da se zavijalni pas, ki bo 
omogočil dostop motoriziranim kupcem, prestavi nižje, to 
je bolj zahodno in tako ne bo motil okoliških prebivalcev. Po 
pridobitvi gradbenega dovoljenja bo lahko stekla gradnja, 
ki bo, zaradi tipskega projekta, končana v nekaj mesecih, 
če bodo le vremenske razmere ugodne.
Z realizacijo gornjega projekta je tesno povezana adap-
tacije stare TUŠ-eve trgovine in prenovitvijo kulturnega 
doma. Trgovino se bo prenovilo za potrebe knjižnice, 
adaptacija kulturnega doma pa bo omogočila preselitev 
občinske uprave. Župan poudarja, da bi investicijo lahko 
speljali brez večjih finančnih pretresov. Občina bo namreč 
konkurirala za pridobitev sredstev iz evropskih struktur-
nih skladov, ki so namenjena razvoju podeželja. Tako bo 
pridobila 50 odstotkov potrebnih sredstev brez davka na 
dodano vrednost. Zaradi odprodaje sedanjih prostorov 
občinske uprave, bodo bodoči občinski proračuni le malo 
trpeli. Koriščenje evropskih sredstev se načrtuje za obdobje 
2009 do 2011.
Konec oktobra se  pričakuje dokončanje državne ceste 
skozi Moravče. Ureditev parka in parkirišč bo nedvomno 
polepšala kraj, pešcem pa omogočila varnejše gibanje. Res 
pa je, da je dolgoročna rešitev za promet v Moravčah le 
nova obvoznica. Trenutno se vodijo postopki za izdelavo 
lokacijske dokumentacije, ki jih bo trpela občina, medtem 

Obeta se hitrejši napredek
ko vse ostale stroške povezane z gradnjo trpi država, nas 
pouči župan.
V naslednjem letu se bo začelo izkoriščati novo vrtino za 
čisto pitno vodo. Tako bo zagotovljeno dovolj kvalitetne 
vode za daljše obdobje, vrtina pa bo povezana z vodovo-
dnim sistemom, ki poteka po južnem pobočju občine.
Ena izmed največjih pridobitev za občino bo dom za starejše 
občane. Vsa soglasja sosedov še niso pridobljena, vendar 
je župan prepričan, da bo dom umeščen v prostor v skladu 
z veljavno zakonodajo. Najprej je treba pridobiti gradbeno 
dovoljenje za rušenje stare Rašice, vzporedno pa pripraviti 
vso dokumentacijo, ki je potrebna za gradnjo. Graditi bodo 
začeli prihodnjo pomlad, dom pa odprli leto kasneje.
V zadnji številke smo pisali tudi o odpravi napak, ki so se 
pojavile v vrtcu. Ravnateljica Nuša Pohlin Schwarzbartl 
pravi, da so gradbene napake skoraj v celoti odpravljene. 
Stanje se sproti preverja, vodijo se zapisniki v prisotnosti 
predstavnika lokalne skupnosti in pooblaščenega pred-
stavnika podjetja, ki vodi nadzor. Strojne instalacije, ki so 
bistvo problema, ostajajo še odprte. Ni še definitivnega 
odgovora kdo bo zadeve saniral. Rudis, ki odgovornost 
zavrača ali občina, ki bo za stroške sanacije unovčila ban-
čno garancijo izvajalca.
Možnost povečanja sredstev proračuna vidi župan pred-
vsem v komunalnih prispevkih, ki bi jih pridobili z morebi-
tno gradnjo industrijsko obrtne cone. Ta bi pomenila razvoj 
gospodarstva v občini, prinesla nova delovna mesta in tako 
generirala tudi nove prihodke. Tega se v občini premalo 
zavedamo. Stanovanjska gradnja, kljub plačilu komunalnih 
prispevkov tega ne prinaša. Povečanje števila prebivalcev 
namreč zahteva nova vlaganja v komunalno infrastrukturo, 
večje kapacitete šole, vrtca, itd.
Vemo, da nismo opisali vseh aktivnosti, ki se odvijajo v 
občini. Kaže pa, da se zadeve le premikajo. Želeli bi, da bi 
ljudje razumeli, da gre za blaginjo vseh in da bi bilo čim 
manj nepotrebnega spotikanja.

EV

Konec oktobra bo vse drugače
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Policija svetuje

POLICIJA SVETUJE
V tej rubriki bomo obravnavali najnujnejše ukrepe in aktivnosti, ki so nujno 
potrebne pri zagotavljanju lastne varnosti in osnovni element samozaščitnega 
ravnanja slehernega državljana.

Rubriko ureja: Marko Kladnik
Šole so spet odprle svoja vrata. Na cestah bomo veliko 
pogosteje kot med počitnicami srečevali otroke, med 
njimi se jih bo mnogo podalo v šolo prvič. Zato bodimo 
pozorni nanje, dosledno upoštevajmo pravila in prilago-
dimo hitrost vožnje razmeram. Naj bo začetek šolskega 
leta prijeten in varen! 

Skrb za tiste, ki prvič sedajo v šolske klopi in ne poznajo nevar-
nosti, s katerimi se lahko srečajo na šolski poti in v vsakdanjem 
prometu, je izjemno pomembna. Hkrati ne smemo pozabiti niti 
na tiste, ki prometna pravila morda že dobro poznajo, a se po 
dolgih počitnicah vračajo v šole razigrani in polni vtisov, o kate-
rih med potjo v šolo pripovedujejo svojim sošolcem, pri tem pa 
pozabljajo na previdnost in upoštevanje prometnih pravil. Zato 
bodo v skladu z usmeritvami na področju zagotavljanja varnosti 
cestnega prometa policisti ob začetku šolskega leta izvedli usta-
ljene aktivnosti. S stalno navzočnostjo ob šolah in šolskih poteh 
bodo prispevali k umirjanju prometa.
Zagotavljanje varnosti otrok je v prvih septembrskih 
dneh ena najpomembnejših nalog policije.

Policijsko preventivno in represivno delo je usmerjeno 
predvsem v problematiko otrok in mladoletnikov kot 
potnikov in nadzor nad upoštevanjem prometnih pred-
pisov voznikov na območjih, kjer se otroci najpogosteje 
zadržujejo.
Pred začetkom šolskega leta so policisti pregledali ce-
stnoprometno signalizacijo v okolici šol in o ugotovitvah 

obvestili vzdrževalce cest. Policisti so vodstva šol opozorili 
na dolžnost varovanja otrok na šolski poti, skupaj z vod-
stvom posamezne šole pa so že pregledali načrte varnih 
poti v šolo in predlagali morebitne spremembe prometne 
ureditve. Da bi zagotovili čim višjo raven prometne varno-
sti naših najmlajših, so šolam že predstavili tudi možnosti 
sodelovanja z drugimi institucijami pri varovanju otrok 
(AMD, ZŠAM, SPV). Policisti so pridobili tudi informacije 
o vsakodnevnih organiziranih prevozih otrok v šolo in iz 
šole.

V okolici šol so policisti v prvih šolskih dneh izvajali poo-
stren nadzor prometa, še posebej med prihodom učencev 
v šolo in odhodom domov. Preverjali so varno hojo otrok 
in prečkanje ceste, opremljenost prvošolčkov z rumenimi 
ruticami in odsevnimi telesi.

VArNO NA POTI V ŠOLO! 

Starši! 
Čim več časa namenite prometnovarnostni vzgoji 
otrok! Preverite, kaj vaši otroci znajo in zmorejo, ne 
le na šolski poti, ampak tudi na sprehodu, na kolesu 
ali v avtomobilu. Pri tem ne pozabite, da z lastnim 
ravnanjem dajete zgled svojim otrokom!
Pri prevozu otroke dosledno zavarujte z varnostnimi pasovi 
oziroma jih prevažajte zavarovane v ustreznih sedežih. 
Tudi sami se vedno pripnite!

Vozniki! 
Kot udeleženci v prometu bodite na otroke in njihovo ne-
predvidljivost še posebej pozorni! Temu prilagodite tudi 
način svoje vožnje. Še posebej bodite pozorni v bližini 
vrtcev in šol ter krajev, kjer se morda otroci igrajo (npr. 
na ulicah, na parkiriščih ...).
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Razpis

Osnovni cilj regijske štipendijske sheme je podelitev kadrovskih 
štipendij za izobraževalne programe, ki so skladni s potrebami 
gospodarstva. Štipendije se tako podeljujejo za konkretna delovna 
mesta, in sicer za celotno ali preostalo dobo šolanja štipendista po 
izobraževalnem programu. Prioritetno se štipendije podeljujejo za 
razvojne potrebe in perspektivne poklice v posamezni regiji.

Do štipendij iz Regijske štipendijske sheme Ljubljanske urbane re-
gije so upravičeni dijaki, dodiplomski in podiplomski študenti, ki:

ne prejemajo druge štipendije,• 
niso v delovnem razmerju oziroma ne opravljajo samostojne • 
registrirane dejavnosti in
niso vpisani v evidenco brezposelnih oseb.• 

Regijska štipendijska shema Ljubljanske urbane regije je name-
njena dijakom in študentom, ki se šolajo za poklice, po katerih 
povprašujejo delodajalci s sedežem v 26 občinah Ljubljanske 
urbane regije pod pogojem, da se le-ti pri njih po končanem šola-
nju/študiju tudi zaposlijo.

Štipendija iz regijske štipendijske sheme je sestavljena tako, da:
50 % štipendije zagotavlja Javni sklad RS za razvoj kadrov • 
in štipendije,
50 % štipendije zagotavlja delodajalec, pri katerem se bo • 
štipendist zaposlil.

Del finančne obveznosti delodajalca lahko krije tudi občina.

Osnovna višina štipendije znaša 15 % minimalne plače za dijake 
(84,98 EUR) ter 28 % minimalne plače (158,63 EUR) za študen-
te.

V šolskem/študijskem letu 2008/2009 je razpisanih več kot 170 
štipendij za dijake in študente, ki se bodo po zaključku izobraževa-
nja zaposlili pri delodajalcu, ki bo sofinanciral njihovo štipendijo.

Nekateri izmed najbolj iskanih poklicev oz. izobraževalnih progra-
mov v Ljubljanski urbani regiji, za katere so razpisane štipendije v 
šolskem/študijskem letu so:

obdelovalec kovin, varilec• 
ključavničar• 
strojni tehnik• 
oblikovalec kovin• 
strugar, brusilec• 

JAVNI RAZPIS ŠTIPENDIJ V LJUBLJANSKI URBANI REGIJI

metalurg• 
tehnik mehatronike• 
mizar• 
tesar• 
orodjar• 
mehatronik operater• 
natakar, gastronom hotelir• 
kuhar, gastronomsko-turistični tehnik• 
elektrikar elektronik• 
prodajalec• 
mesar• 
ekonomski tehnik• 
kozmetični tehnik• 
grafični tehnik• 
medijski tehnik• 
grafični operater• 
diplomirani fizioterapevt• 
dipl. inž. ali univ. dipl. inž. strojništva• 
dipl. inž. ali univ. dipl. inž. elektrotehnike• 
organizator ali dipl. organizator poslovanja v turizmu, organi-• 
zator ali dipl. organizator poslovanja v gostinstvu in turizmu
inž. ali dipl. inž. ali univ. dipl. inž. metalurgije• 
dipl. inž. grafične in medijske tehnike, dipl. inž. grafične • 
tehnike.

Več informacij ter razpisno dokumentacijo s prijavnim obrazcem 
najdete na www.rralur.si
Rok za oddajo vlog za pridobitev štipendije je: 10. 10. 2008.

Operacijo delno financira Evropska unija, in sicer iz Evropskega 
socialnega sklada. Operacija se izvaja v okviru Operativnega pro-
grama razvoja človeških virov za obdobje 2007-2013, 1. razvojne 
prioritete: »Spodbujanje podjetništva in prilagodljivosti«; predno-
stne usmeritve »Štipendijske sheme.«

Maša Resinovič, RRA LUR

Tekmovanje gasilske mladine Moravče
14. 6. 2008 je GZ Moravče organizirala tekmovanje za mla-
dino. Na tekmovanju je sodelovala tudi GZ Lukovica.
Moravški mladinci nadaljujejo tradicijo uspešnih nastopov, 
saj so tudi letos osvojili prvo mesto. Pionirji, pod mentor-
stvom Janeza Prašnikarja, pa so po nekaj slabih sezonah 
letos osvojili drugo mesto.
Kljub slabemu vremenu za trening in novi sestavi ekip smo 
dosegli lepe rezultate predvsem s požrtvovalnostjo pionirjev 
in mladincev. 
Vse ekipe, ki so osvojile prva tri mesta, so dobile pokale, 
pionirji pa so poleg pokalov dobili tudi spominske medalje. 
Nerodnost organizatorja je bila, da tretjina moravške pionir-
ske ekipe ni dobila medalj. Medalje, ki so bile podeljene, so 
bile brez kraja in datuma tekmovanja. Tako, da čez nekaj let 
ti pionirji, ki bodo nekoč upam da uspešni operativci, ne bodo 
vedeli, kdaj in kje so tekmovali in dosegali odlične rezultate.

Samo tekmovanje je potekalo v zdravem, športnem duhu in 
spoznavanju tekmovalcev iz sosednje GZ Lukovica. Želim, 
da tako sodelovanje ostane tudi v bodoče. 
Z gasilskim pozdravom NA POMOČ! 

Za PGD Moravče: Janez Povirk, 
mentor pionirskih in mladinskih desetin 
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Društva

Vodstvo društva nas z vsakoletnimi srečanji vse bolj prijetno 
preseneča. Toda tako lepega in z bogatim programom spre-
mljajočega srečanja, doslej prav gotovo še nismo imeli. Pa 
še vreme nam je, kot že vrsto let nazaj, lepo služilo.
Letos smo na jesenskem srečanju 20. septembra spoznavali 
Moravško dolino. Zbrali smo se pri podružnični cerkvici 
sv. Andreja in se udeležili sv. maše. Daroval jo je župnik 
Viktor Primožič in po maši povedal nekaj znamenitosti 
cerkvice. Del cerkve z oltarjem je bil zgrajen že v 14. sto-
letju, zanimivo pa je, da so prečudovite freske Marijinega 
oznanjenja in sv. Martina, odkrili šele pred 30 leti, ko so 
pod omet nameščali kable za napeljavo elektrike. To so po 
svoje edinstvene freske v Evropi.
Zatem smo si ogledali bližnji grad Tuštanj, ki je bil ko dvorec 
zgrajen proti koncu 14. stoletja. Sedanji lastnik Peter Pirnat 
nam je predstavil zgodovino gradu, nato pa smo uživali v 
bogatem kulturnem programu, ki ga je povezovala Bernarda 
Mal. Navdušili so predvsem »leseni rogisti,« oz. rogisti, ki 
igrajo na lesene rogove. Iz, na vse mogoče načine zvitih le-
snih korenin, vej in manjših debel jih izdeluje Jože Setničar. 

To so prave umetnine iz katerih rogisti izvabljajo neverjetno 
akustične zvoke. Nikjer na svetu se jih ne da kupiti. Človek 
mora to videti in slišati. Vmes je prepeval Grajski oktet in 
slišali smo res nekaj prelepih ljudskih pesmi. 
Izredno aktivno Društvo rokodelcev moravške doline nam 
je slikovito predstavila predsednica Branka Bizjan. Kaj vse 

Tradicionalno jesensko srečanje članov Društva paraplegikov LJ

Srečanje, ki nam bo dolgo ostalo v spominu

izdelujejo, kaj vse svetu predstavljajo, je kar težko našteti. 
Povemo naj, da so se s svojim delom in izdelki predstavili 
celo v Evropskem parlamentu. Njihove mojstrovine smo 
si lahko ogledali in tudi kupili na stojnici sredi grajskega 
dvorišča.
Naš končni cilj pa je bil prostor pred gasilnim domom v 
Moravčah. Tam nas je pozdravil in nagovoril moravški 
župan Martin Rebolj. Ob dobrodošlici je pripomnil, da 
se država kljub velikim prizadevanjem, do nas še vedno 
preveč mačevsko obnaša.  No, zato pa so nas ob golažu 
in dobrotami na žaru toliko bolj razveseljevali naši stari 
prijatelji – Ržiški fantje.
Hkrati s srečanjem pa je v bližnjem ribniku potekalo tudi 
meddruštveno tekmovanje v športnem ribolovu. V moštveni 
konkurenci je bila prva ekipa DP Istre in Krasa, druga eki-
pa DP ljubljanske pokrajine, tretja pa ekipa DP Koroške. 
Med posamezniki so ribe največkrat prijele na vabo Boška 
Božiča (DP-IK), drugi je bil njegov rojak Željko Geci, tre-
tji pa Srečko Šilak (DP-MB). Zmagovalci so prejeli lične 
kolajne in kipce (podelil jih je župan Martin Rebolj),  po 
razglasitvi pa so se pridružili našemu srečanju. Tudi tokrat 
je (v zadovoljstvo vseh) s svojimi pomočnicami in sodelavci 
vse organizacijske niti imel v rokah Slavko Krajnc.

Jože Globokar
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Društva

www.moravce. si

Nabiranje znanj o turizmu
Društvo krajanov Sp. in Zg. Tuštanja na 
ekskurziji v Suhi krajini

»V društvu krajanov Tuštanj vedno z veseljem pokažemo 
svoje izkušnje pri društvenem delu. Želimo pa si pridobiti 
tudi dodatna znanja, zato izkoristimo vsako priložnost in se 
učimo na izkušnjah drugih. V septembru smo organizirali 
izlet v Suho krajino, deželo Krke, deželo Josipa Jurčiča« je 
povedal predsednik Društva krajanov  Sp. in Zg. Tuštanja, 
Franci Cerar.

Središče Suhe krajine je Žužemberk, kjer jih je sprejel 
predsednik Turističnega društva. Ogledali so si grad, v 
katerem je na zanimiv način prikazano grajsko življenje. 
Krka je večja od naših dveh potokov, pa vendar so se 
našle zanimivosti, ki bi jih bilo dobro posnemati. Ponosni 
so razkazali cerkev, za katero je zanimivo, da jo je obnovil 
zdajšnji župnik v Pečah g. Povirk. Kot posebnost so poka-
zali samostan Stična. Imajo pa tudi  veliko število kmečkih 
gostiln, kjer znajo dobro prodati tudi malenkosti.
Ob slovesu, so Žužemberčani sprejeli povabilo, da pridejo 
v Moravče.

V zadnjih počitniških dneh se je na gradu Bogenšperk 
zgodil pomemben dogodek za promocijo projekta Trka-
mo na vrata dediščine in hkrati tudi Srca Slovenije. 27. 
avgusta smo namreč v večernih urah na Centru za razvoj 
Litija pripravili odprtje fotografske razstave Mozaik Srca 
Slovenije s kulturnim programom, skozi katerega nas je 
vodila Blažka Müller Pograjc, Romana Kranjčan pa nas je 
zabavala s svojimi prijetnimi poletnimi šansoni. Vrhunske 
fotografije so delo Mateja Povšeta. Razstava predstavlja 
mrežo Trkamo na vrata dediščine v malem, saj na njej pred-
stavljamo detajle vrat posameznih točk, ki so vključene v 
projekt. Med drugimi sta predstavljena tudi grad Tuštanj 
in Učna pot Rača. 

Razstava bo na ogled na gradu Bogenšperk vse do 22. 
septembra, nato pa jo bomo selili po celotnem območju 
Srca Slovenije. Verjamemo, da si jo boste lahko v nasle-
dnjih mesecih ogledali tudi v občini Moravče. Razstava nas 
vzpodbuja, da pokukamo za vrata dediščine ter spoznamo 
bogato zapuščino naših prednikov. Odkrijte tudi vi delček 
manj znane zakladnice slovenstva, ki se skriva v prijetnem 
podeželskem okolju Srca Slovenije. 

Razstavo smo pripravili v okviru projekta Trkamo na vrata 
dediščine. Ravno v teh dneh smo zaključili dve fazi projek-
ta, kar pomeni, da je tukaj že tudi nekaj konkretnih rezul-
tatov. Med drugim je izdelana celostna grafična podoba 

Mozaik Srca Slovenije – fotografska razstava dediščine Srca Slovenije

Srca Slovenije, promocijski letaki za posamezne točke 
dediščine ter tudi obsežna promocijska brošura Namigi 
za doživetja in potepanja po Srcu Slovenije, v katero je 
vključena s svojo turistično ponudbo tudi občina Moravče. 
Brošura je pripravljena tudi v angleškem jeziku ter bo tako 
bolj dostopna tudi za tujce. 

Mija Bokal

Dogodka so se udeležili tudi nekateri posamezniki iz Mo-
ravč.
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Iz naših krajev

Prireditev za odkrivanje glasbenih 
talentov je Občina Moravče priredila 
tudi letos v septembru. Komisija za 
izbor: Miro Capuder, Barbara Fale 
in Marjan Smrkolj, je na predizboru 
ugotovila, da vsi prijavljeni ustrezajo 
glasbenim kriterijem. 
Med šestimi vokalnimi nastopi so komi-
sijo najbolj prepričali: Nastja Zajc, ki 
je osvojila prvo mesto, sestri Mihelčič 
drugo, Matic Hrovat in Lenart Zajc pa 
sta si delila tretje mesto. 
Med instrumentalisti je prvo mesto 
osvojil Žiga Svetlin na harmoniki, dru-
go  Stina Strehar na klavirju in Maša 
Svetlin na flavti, ki sta nastopili v du-
etu. Po mnenju komisije bi bilo škoda, 
če mladi glasbeni talenti ne bi svojo 
nadarjenost nadgrajevali pod strokov-
nim vodstvom. Nagrade so sponzorsko 
prispevali  moravški gostinci, ki so tudi 
tokrat znali prisluhniti kulturi. 
Za popestritev prireditve sta nastopila 
odlična mlada zbora OŠ Jurija Vege pod 

vodstvom Mojce Malovrh in tako imeno-
vana Miss športa Slovenije Pia Arhar. Pri 
njenem nastopu so imeli starši priložnost 
videti, kaj lahko prinesejo vaje ritmične 
skupine trenerke Ane Kokalj, ki se bodo 
v teh dneh začele. Obiskovalce sta nav-
dušila še znani imitator znanih osebnosti 
Marjan Šarec ter pevka Alenka Gotar. 
Zanimiva prireditev se je po zaključku 

Glasbeni talenti so nastopili drugič 

nadaljevala z druženjem v avli Kul-
turnega doma. Škoda, da obisk ni bil 
večji. Mogoče bo naslednje leto, ko ne 
bo volitev v Državni zbor. 
Prav gotovo pa je prireditev pokazala, 
da se za uspešno glasbeno življenje v 
Moravčah pri takih talentih ni bati tudi 
v prihodnje. 

 RV 

Na Centru za razvoj Litija se od konca lanskega leta in-
tenzivno povezujemo v nova evropska partnerstva. Že 
je znano, da bomo izvajali vsaj dva evropska projekta - 
»CO2-NeuTrAlp«, ki je vezan na okoljsko problematiko, ter 
»Prisluhnimo glasu vasi«, ki se bo ukvarjal bolj z razvojem 
turistične ponudbe na podeželskih obrobnih območjih. 

Prvi projekt »CO2-NeuTrAlp« se bo ukvarjal s problematiko 
velike dnevne migracije z osebnimi vozili v Ljubljano, nizko 
stopnjo ekološke prometne osveščenosti tako lokalnih sku-
pnosti kot širše javnosti in odsotnostjo dolgoročne strate-
gije. Osrednja tema pa bo seveda zmanjševanje izpustov 
CO

2 na območju Alp. V projekt želimo vključiti tudi mladi-
no, zato bomo k sodelovanju povabili ekološko usmerjeno 
OŠ Moravče, če se bo seveda vabilu odzvala. 

Pri drugem projektu »Prisluhnimo glasu vasi«, se bomo 
ukvarjali z neizkoriščenim turističnim potencialom podeže-
lja Srca Slovenije, pri čemer bomo naše pilotne aktivnosti 
izvajali zlasti na območju Velike planine in Polšnika, pro-
jektno območje pa je odprto tudi še za nove pobude

Nadaljujemo s turistično obarvanimi projekti ter vstopamo 
tudi na področje ekologije 

O izvajanju projektov vas bomo redno obveščali v lokalnih 
medijih in na naši spletni strani www.razvoj.si. Če vas temi 
projektov zanimata in menite, da lahko tudi sami prispevate 
k rezultatom, vas vabimo, da se nam pridružite! 

Saša Ceglar

Z vključevanji v mednarodne projekte želimo pospeševati 
razvoj podeželja v Srcu Slovenije.
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S šolo za šolo

Delo v šoli in vrtcu je v polnem teku. V 
šoli je dnevno 494 učencev, na Vrhpo-
ljah pa 48, to je skupaj 542 in v primer-
javi s prejšnjim šolskim letom je to 5 
otrok več, od tega trije na Vrhpoljah in 
2 v Moravčah. V vrtcu je 128 otrok, od 
tega 42 v prvem starostnem obdobju, v 
drugem pa 86. Dnevno je v šolskih klo-
peh in v igralnicah vrtca prisotnih 670 
otrok, če ni odsotnosti zaradi bolezni 
ali drugih razlogov. 
Morda je zanimivo, da v šoli v Morav-
čah prevladujejo deklice, kar 54 jih je 
več kot dečkov, medtem ko je izenače-
nost po spolu na Vrhpoljah enaka, torej 
je pol deklic in pol dečkov. 
Za pedagoški proces v vrtcu skrbi 21 
zaposlenih, od tega je 17 pedagoških 
delavcev. V šoli je 74 zaposlenih, ki 
opravljajo vzgojno izobraževalni pro-
ces, od tega je 55 učiteljev in drugih 
strokovnih delavcev. Skupno število 
zaposlenih je 95, tudi med zaposlenimi 
prevladujejo ženske. Pouk se bo v šol-
skem letu odvijal 190 dni za učence od 
1. do 8. razreda, za učence 9. razreda 
pa 183 dni. Med šolskim letom bodo 
imeli učenci 18 dni počitnic, v juliju 
in avgustu še 44. Poleg tega bo med 
šolskim letom 9 praznikov in kar 86 
vikendov, ko ne bo pouka med šolskim 
letom, ter še 18 prostih vikendov v juliju 
in avgustu. 
Učenci so v prejšnjem šolskem letu 
»zbrali« 869 nezadostnih ocen. Najviš-
jo povprečno oceno za drugo triado so 
v lanskem šolskem letu dosegli učenci 
6. a razreda (4,41). Najvišjo povprečno 
oceno za tretjo triado so dosegli učenci 
9. a razreda (3,95). Med vsemi oce-
njenimi učenci so bili najboljši lanski 
šestošolci. Najboljše rezultate so učenci 
dosegali pri tehnično – naravoslovnih 
predmetih ter tehniki in tehnologiji, 
sledijo jim državljanska vzgoja in 
etika (ki se letos imenuje državljan-
ska in domovinska vzgoja ter etika), 
humanistično – družboslovni izbirni 
predmeti, naravoslovje, zgodovina in 
športna vzgoja.
Na nacionalnem preverjanju znanja so 
bili naši učenci devetih razredov pri 
matematiki in slovenščini nekoliko pod 
republiškim povprečjem, pri tehniki in 
tehnologiji pa smo republiško povprečje 
presegali za več kot 3 %. Učenci šestih 
razredov so pri matematiki, slovenščini 
in angleščini presegali državno povpre-

čje v povprečju za 3 %. 
Na tekmovanjih iz znanja smo na dr-
žavnem nivoju dosegli 7 srebrnih in 7 
zlatih priznanj iz  fizike, matematike, 
kemije, zgodovine in biologije. Na 
področju športa smo po številnih 
nagradah področnih tekmovanj v 
atletiki, odbojki, mali odbojki, košarki 
in namiznemu tenisu dosegli 4. mesto 
na državnem tekmovanju iz atletike v 
Celju v štafeti 4 x 100 metrov. 
V lanskem šolskem letu se je od prve-
ga do petega razreda plavalno opi-
smenjevalo 161 otrok od skupno 164, 
trije so dosegli zlatega delfina. 
Otroci vrtca, podružnične in matične 
šole so sodelovali na številnih likovnih 
in literarnih natečajih ter projektih, 
ki so omogočali, da so naši otroci 
in učenci predstavili ustvarjalnost 
in inovativnost, ki je bila  v mnogih 
primerih nagrajena ali razstavljena 
ali oboje hkrati. 
Letošnje šolsko leto bomo temeljito 
posvetili učinkovitemu poučevanju 
in vzgojnemu delu, skozi projekte 
bomo skrbeli za temeljito glasovno 
opismenjevanje s pomočjo fonomi-
mične metode, izboljšanje branja pri 
učencih, skrbeli za dobre medosebne 
odnose vseh, ki smo vključeni v vzgoj-
no izobraževalni proces, nadaljevali 
z našimi eko prizadevanji tudi skozi 
zdravo šolo in vrtcem, se povezovali 
s svetom v Comeniusu z »vodo«, se 
učili medkulturnega sodelovanja z 
jezikovnim asistentom iz italijanskega 
jezikovnega področja in se trudili, 
da bi ohranjali veselje do gibanja in 
športa pri učencih skozi vse izobraže-
valno obdobje. 
Še naprej se bomo povezovali z lo-
kalnimi društvi, sodelovali na prire-
ditvah v kraju in skrbeli, da bo naše 
delo zakonito in dobro opravljeno. 
Če bo res tako, bo pokazal čas, bo 
pokazala ustvarjalnost, bodo poka-
zali rezultati in še enkrat rezultati ter 
zadovoljstvo otrok, učencev, staršev 
in zaposlenih. 

Nuša Pohlin Schwarzbartl, 
ravnateljica

Šola in vrtec se predstavita Plavalni tečaj 
– 3. razred

Debeli Rtič, september 2008

Prišel je september in z njim so se 
zopet odprla šolska vrata. Po tednu 
pouka, smo si tretješolci vzeli še malo 
„dopusta“ in odšli na morje. Plavalni 
tečaj je potekal na Debelem Rtiču od 
8. do 12. septembra, kjer so se učenci 
prilagajali na vodo, spoznavali različne 
plavalne tehnike in si pridobivali pla-
valne spretnosti, ki so danes vsekakor 
pomemben dejavnik vsakega posame-
znika. Naši plavalni dnevi so zelo hitro 
minevali, saj se je odvijalo zelo veliko 
različnih in pestrih dejavnosti, v katerih 
so učenci zelo uživali, kar so povedali 
tudi sami. 

UTRINKI OTROK S PLAVALNEGA 
TEČAJA
Všeč nam je bilo, ko smo skakali na 
glavo v morje in kadar smo se igrali v 
vodi in ob morju.

 Super je bilo, ko smo se z ladjico peljali 
na  izlet v Piran, kjer smo jedli dober 
sladoled.
Všeč mi je bila zabava, večerni ples, 
kjer smo žurali, plesali in poslušali 
dobro glasbo.
Najbolj všeč mi je bila dan, ko smo šli 
na nočno kopanje, ker so bile v bazenu 
lučke in topla voda.
Zanimiv mi je bil piknik - večerja na 
prostem. Bili smo zunaj in jedli okusno 
hrano.

Prihodnjič pa še nekaj več o naših 
rezultatih, ki so bili zelo dobri! 

Učiteljice 3. razredov
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Je vaš otrok zasvojen z internetom, 
mobilnim telefonom?
Ko slišimo besedo zasvojenost, najprej 
pomislimo na droge, potem na alkohol, 
še na misel nam ne pride, da bi bil lah-
ko kdo zasvojen z mobilnim telefonom 
ali internetom. Take vrste zasvojenost 
je zelo podobna zasvojenosti z igrami 
na srečo, motnjam hranjenja in alko-
holizmu, skratka ne tako nenevarna, 
kot se zdi na prvi pogled. Otroci in 
mladostniki, pa tudi nekateri odrasli 
na tak način navezujejo stike in vzpo-
stavljajo odnose, »potrjujejo« svojo 
samozavest v računalniških igricah, 
kjer je v primerjavi z realnim življenjem 
razmeroma lahka pot do uspeha. Še 
posebej so vsem čerem in nevarnostim 
pri brskanju po spletu in pri uporabi 
ostalih storitev kot so klepetalnice, 
e-pošta in novičarske skupine izposta-
vljeni otroci in mladostniki, ki veljajo 
zaradi svoje nepremišljenosti, radove-
dnosti, neizkušenosti in naivnosti za 
najbolj ogroženo in ranljivo skupino 
internetnih uporabnikov.
Kako prepoznamo znake internetne za-
svojenosti oz. zasvojenosti z mobilnimi 
telefoni? Mladostniki so prezaposleni 
z internetom, otroci bolj z mobilnim 
telefonom, saj se starostna meja upo-
rabnikov mobilnih telefonov niža. In-
ternet ali mobilni telefon uporabljajo 
preko vseh razumnih meja, ob njih 
bedijo dolgo v noč. Zaradi pretirane 
navezanosti na virtualni svet se jim 
poslabša šolski uspeh. Niso sposobni 
normalno opravljati šolskih obveznosti, 

to je hkrati tudi eden prvih pokazateljev 
zasvojenosti otrok. Raziskave kažejo, da 
ameriški najstniki preživijo na teden 14 
ur v družbi interneta, kar je enako kot 
gledanje televizije. Internet pa nima 
vpliva samo na manjšo uporabo drugih 
medijev, ampak tudi na medčloveške 
odnose, saj so raziskave pokazale, 
da mladi zaradi interneta namenjajo 
vedno manj časa druženju s prijatelji v 
realnem svetu. S pomočjo interneta se 
tako mladi zatekajo v nek fantazijski 
svet, kjer dobijo »prijatelje« za igranje 
iger ali za pogovor kadarkoli. Tako lah-
ko postanejo kdorkoli, druga osebnost, 
kot pa so v realnem življenju. Mobilne 
telefone uporablja že 95% mladostni-
kov. Mobilnik je sicer čudovita zgodo-
vinska iznajdba, le manjka mu navodil 
za zdravo, racionalno uporabo. Mladi 
se z njim kličejo, pošiljajo SMS sporoči-
la, slikajo, pošiljajo slike, dostopajo do 
interneta, poslušajo glasbo. Pomembno 
jim je tudi, da imajo najnovejši model 
mobilnega aparata. Tako prihaja tudi 
do povsem nepotrebnih stroškov. Simp-
tomi odvisnosti od mobilnega telefona 
se kažejo tudi v nenehnem pogledo-
vanju na mobitel pričakovanje SMS, 
če ga ne dobijo, postanejo tesnobni. 
Mobilnik ves čas držijo v rokah, postal 
je del njih. 
Če menite, da tudi vaš otrok preveč 
časa preživi za računalnikom ali ob 
mobilnem telefonu, vam priporočamo 
posvetovanje s strokovnjakom. Preko-

merna uporaba interneta in mobilnika 
je lahko simptom drugih težav, kot so 
depresija, jeza in nizka samopodoba.
Pred prvo uporabo interneta se z otro-
kom odkrito in temeljito pogovorite. 
Seznanite ga z osnovnimi znanji, ki so 
potrebna za pravilno uporabo raču-
nalnika, predstavite mu prednosti in-
terneta ter osnovna pravila obnašanja 
in komuniciranja, opozorite ga seveda 
tudi na vse pasti in potencialne nevar-
nosti, ki jih prinaša uporaba interneta. 
Postavite jasna pravila igre. Določite 
kaj se sme in kaj se ne sme početi na 
internetu, z otrokom pa se dogovorite 
tudi o tem koliko časa na dan lahko 
preživi na internetu. Priporočljivo je, 
da nekaj prvih internetnih uric preži-
vite skupaj. Otroku predstavite spletne 
strani, ki so zanimive, informativne, 
poučne, skratka strani, ki so koristne 
za njegov razvoj. Za izhodiščno stran, 
ki se bo prikazala ob vsakem zagonu 
brskalnika mu nastavite stran, ki jo 
bo otrok največ uporabljal. Nekaj za-
nimivih strani mu lahko dodate tudi v 
zaznamke oz. med priljubljene poveza-
ve. Podobno velja za mobilne telefone. 
Prinašanje v šolo je nepotrebno. Tudi 
če se otroci ne pogovarjajo med pou-
kom, so vseeno izpostavljeni sevanju 
dvajsetih vklopljenih mobilnikov vsako 
šolsko uro. Čas med odmori pa je tako 
in tako namenjen sprostitvi in gibanju. 
Še tako dragocen najnovejši mobilni 
telefon ne more nadomestiti druženja in 
pogovorov v družini in med prijatelji. 
Pomislite na to, ko boste imeli v rokah 
svoj mobilni telefon. 

Mateja Andrejka

Promet ni hec ali Prvošolec 
na cesti
Učenci prve triade naše šole in najstarejša skupina vrtca, 
so si v ponedeljek, 15. septembra, v KD Moravče ogledali 
lutkovno predstavo z naslovom Promet ni hec ali Prvo-
šolec na cesti v izvedbi Lutkovnega gledališča Zajec. 
Predstava govori o navihanem in igrivem fantku- prvošolcu, 
ki se odpravi v šolo čisto sam in se na tej poti ne znajde 
najbolje. Fant se potepa po mestu brez rumene rutice in 
kresničke ter med potjo sreča različne prometne znake, 
semafor in dirkalno gumo. Fantka - Mihca na koncu najde 
sestrica, mu zaveže rumeno rutico in ga odpelje v lepo 
rumeno šolo. 
Predstava uresničuje cilje prometne vzgoje v prvih razredih 
devetletke po programu Sveta za preventivo in vzgojo v 
cestnem prometu Republike Slovenije. Varnost in dob-
robit otrok je odgovornost nas vseh. Otrokom moramo 
posredovati informacije in jih okrepiti, da se bodo v zanje 

nevarnih situacijah znali zaščititi in poiskati pomoč. Pre-
ventiva, katere cilj je zagotoviti, da otroci ne bodo utrpeli 
škode, je prava pot. 

Barbara Fale

S šolo za šolo
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Šport

OBISK POŠTE
Letos sva se s sodelavko odločili, da bomo z otroki s sku-
pine Sončkov spoznavali poklice staršev in tudi drugih 
prebivalcev Moravč. Skupaj sva zbirali začetne ideje in 
možnosti ter že na prvem daljšem sprehodu izkoristili 
priložnost in kar na poti vprašali poštarja Marka, če bi se 
nam lahko predstavil. Tako smo se dogovorili, da nas obi-
šče, a je zaradi preobilice dela predlagal, da ga obiščemo 
kar na pošti. 
Z otroki sva skozi cel teden spoznavali, kaj vse dela poštar, 
kaj najdemo na pošti in kaj se tam sploh dogaja, pobar-
vali smo poštarja in se naučili kratko recitacijo o njem 
ter izdelali plakate. Na sprehodih smo opazovali poštne 
nabiralnike in hišne številke ter se tako kar dobro podučili 
o samem delu poštarja.
Končno je prišel naš težko pričakovani petek in otroci so 
se z velikim navdušenjem, z risbicami ter ustvarjenima 
plakatoma o pošti, odpravili na obisk. 
Že od daleč nam je poštar Marko z nasmehom na obrazu 
mahal v pozdrav in nas povabil naj vstopimo. Prijazna go-
spa Dragica, ki je vodja pošte, nas je z veseljem sprejela in 
skupaj s poštarjem sta, na otrokom prijazen način, razložila, 

kako poteka razvrščanje pošte, kam se jo zloži in kako pride 
pošta do našega poštnega nabiralnika. 
Tudi mi smo poštarja povprašali, zakaj ima tako veliko tor-
bo, pa nam je kaj hitro pokazal; vanjo namreč naloži cel kup 
pošte in malo za hec tudi enega od otrok, kar jim je bilo še 
posebej simpatično. Za konec smo obema zrecitirali, kar 
smo se naučili v vrtcu in zraven še z rokami kazali. To se je 
obema zdelo prav simpatično in gospa Dragica nam je kar 
sama podarila eno od otroških knjig, ki jih prodajajo tudi 
na pošti. Zahvalili smo se jima in počakali, da se je pošta 
uradno odprla, da smo videli, kako bodo začeli prihajati 
obiskovalci in tako smo izkoristili še ta trenutek ter še njim 
z veseljem otroških oči zrecitirali kratko ljudsko pesem.
Za konec smo se s poštarjem fotografirali še na njegovem 
motorju, to je bilo šele veselo.
Hvala poštarju Marku in gospe Dragici, pa se vidimo še 
kdaj!

Vrtec Moravče, Skupina Sončki
Ana in Bojana

Košarkarski turnir v Moravčah

Turnir je organiziralo Športno društvo 
Termit in se ga je udeležilo 9 ekip, med 
katerimi so bile najboljše »Ta zadnja 
ekipa«, »Rokovnjači« in »Vegova«. 
Med odmorom so se lahko med seboj 
pomerili tudi posamezniki v metu trojk, 
med katerimi je imel v hudi konku-

renci najbolj mirno roko Boštjan Hari. 
Pohvala gre organizatorjem in vsem 
sodelujočim, ki so znova pripeljali 
življenje na že dotrajano igrišče, ki je 
nujno potrebno posodobitve, saj bodo 
le tako takšni turnirji zares zaživeli.

Maja Hren

Po dolgem  (nekaj letnem!) premoru 
smo lahko v  nedeljo 7. septembra 
spremljali košarkarski turnir trojk, ki 
je potekal na igrišču pri osnovni šoli. 

15september 2008



Šport

S šolskim letom se je pričel nov tekmovalni ciklus za mo-
ravške nogometaše. Ta ciklus pomeni, da se tekmovanja 
pričnejo v jeseni, zima je za počitek in pripravo, zaključijo 
pa se na pomlad.
Minulo sezono so moravški nogometaši dobili novo dru-
štveno vodstvo, ki je obljubilo, da si bo prizadevalo za še 
večji razcvet nogometa v Moravški dolini. Pretekla tekmo-
valna sezona 2007/2008 je bila pravzaprav kar uspešna, 
predvsem z zornega kota množičnosti. Pa tudi dosežki ekip 
v skupnem niso bili zanemarljivi, poleg tega pa je bilo 
vidno, da je uspelo vzgojiti v Moravčah kar nekaj zelo 
perspektivnih igralcev. 
Kot kaže pa so v vodstvu društva ocenili, da bi morda več 
pozornosti ( s tem pa seveda tudi sredstev) namenili članski 
ekipi, ki je v minuli sezoni končala na predzadnjem mestu 
v »regionalni ljubljanski ligi«. Zato so si poleti omislili 
nekaj okrepitev iz večjih krajev in rezultat je takoj tu. Po 
odigranih treh tekmah  so moravški nogometaši s tremi 
zmagami na prvem mestu lestvice devetih ekip.   Ponašajo 
se tudi z najboljšo razliko doseženih in prejetih golov in 
sicer kar 15:2. Uspešni so tudi strelci: med prvimi tremi 
je Miloš Zorko, ki je dosegel 5 zadetkov, na 5. mestu je 
Rok Bokal s 3 zadetki, po 2 zadetka pa sta dosegla še Rok 
Cerar in Aljaž Žavbi.
Starejši dečki so po štirih odigranih tekmah na zadnjem 
mestu z gol razliko 1:22 ! Vse tekme so doslej izgubili.
Bolje so pričeli s tekmovanjem mlajši dečki, ki so doslej 4 
tekme dobili, 4 pa izgubili in so med 10 ekipami trenutno 
na 6. mestu z enakim številom točk kot Vrhnika, ki pa je 
Moravčane premagala dvakrat v Moravčah. Kakorkoli že, 
kaže, da bi znala biti letošnja generacija moravških mlajših 
dečkov, ob redni in prizadevni vadbi, bolj uspešna kot je 
to veljalo zadnja leta.
Podobno kot z dečki je tudi s cicibani, t.j. selekcijami U 
-10 in U -8. Eni so uspešni, drugi pa so zadnji.
U – 10 so med desetimi ekipami trenutno na izjemnem tre-
tjem mestu. Res je, da so odigrali šele tri tekme, od teh dve 
zmagali (eno v gosteh) izgubili pa, prav tako v gosteh, od 
daleč najboljše ekipe Domžal, vendar so strelsko izjemno 
razpoloženi. Po doseženih golih so namreč na drugem 
mestu s kar 12 zadetki (vse so zadeli na dveh tekmah).
U – 8 so po prvem krogu in 3 tekmah na zadnjem mestu z 
gol razliko 5:22. Vse tekme so visoko izgubili, v dobro in 
v vzpodbudo jim je le, da so prav na vsaki tekmi dosegli 
vsaj en gol.
Če bi pogledali na navedene rezultate na splošno, bi 
bili lahko z začetkom tekmovanj še kar zadovoljni. Toda 
izjemno bode v oči dejstvo, da moravški nogometaši ne 
sodelujejo več v kategorijah kadetov in mladincev. Vrzel 
med starejšimi dečki in člani je mnogo prevelika, da v tem 
starostnem obdobju v Moravčah ne bi omogočali igranja 
nogometa. Ob tem gre še za najbolj zahtevno starostno 
obdobje, ko mladi nujno potrebujejo možnosti za dokazo-
vanje svojih sposobnosti, še posebej v domačem okolju. 
Kakorkoli že, nujno bo potrebno zagotoviti, da bodo mladi 
med 15 letom in koncem šolanja lahko redno vadili in igrali 
nogomet doma, v Moravčah. 

Janez VIRK 

Nova tekmovalna sezona 
nogometašev NK Termit Moravče

GEEL 2008
V mesecu avgustu sem se udeležil svetovnega prvenstva 
v Powerman duatlonu v belgijskem Geel-u, ki je 50km 
vzhodno od Bruslja.
Tekma je bila sestavljena iz 18km teka, 75km kolesarjenja 
in  na koncu še 9km teka.

Sama tekma je potekala v hladnem in vetrovnem vreme-
nu. Bil sem edini udeleženec iz Slovenije, dosegel pa sem 
25.mesto.
Ob tej priložnosti bi se zahvalil vsem svojim sponzorjem, 
ki so mi omogočili udeležbo na tej tekmi: Helios Količevo, 
ŠD Dob, Občina Moravče, Uninet LJ, Termit Moravče, 
Reklamni napisi Rotar Matjaž

Bojan Kos

Odbojka za dekleta in žene
V zadnji številki našega glasila je bil objavljen poziv de-
kletom in ženam, naj se prijavijo za rekreacijsko igranje 
odbojke, ki ga bo v letošnji jeseni prvič organizirala ob-
činska uprava. Odziv je presegel vsa pričakovanja tako, 
da je skoraj presenetil organizatorje. Gre namreč zato, 
kako zadevo urediti upravno-pravno pravilno, v skladu 
z Zakonom o športu. Medtem se je uredilo tudi to. 
Igranje odbojke za dekleta in žene, ki so zaključile 
osnovno šolo, bo dvakrat tedensko v večernih urah v 
telovadnici osnovne šole Moravče. Vadba bo vodena 
z animatorko – animatorjem, ki bo poskrbela tudi za 
primerno splošno telesno pripravljenost udeleženk. 
V  začetku bo šlo najprej za spoznavanje ter splošno 
in rekreacijsko vadbo odbojke. Če bo interes se bodo 
postopoma organizirale različne vadbene skupine.
Za udeležbo v programu je potrebno plačati mesečno 
članarino 5 evrov.
Vse prijavljene bodo v teh dneh dobile domov vprašalnik 
in dodatne informacije. Na osnovi odgovorov bo točno 
določen urnik (dnevi v tednu in ura vadbe).
Zaradi začetnih organizacijskih problemov se bo vadba 
pričela s 15.oktobrom 2008.
Vse morebitne dodatne informacije (tudi o naknadnih 
prijavah) dobite na vložišču občinske uprave v Morav-
čah, Trg Svobode 4, pri g. Luki Đoroviču.

J.V.
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Pisma bralcev

O ljudeh, ki spreminjajo 
zgodovino
Minilo je že kar nekaj let, odkar smo 
del svobodne Evrope pa se še vedno 
najdejo ljudje, ki ne zmorejo toliko 
kritičnosti in poguma, da bi se znali od-
reči mitologiji v kateri so bili vzgojeni, 
kljub današnji dostopnosti podatkov. 
Čudi me, da lahko zloraba polpretekle 
zgodovine nekaterim še vedno služi za 
oblikovanje politike. Tako se v NMD 
pogosto znajde besednjak, ki sodi v 
smetišče zgodovine in ki je desetletja 
ustvarjal razkol med Slovenci. Seveda 
so avtorji venomer isti, ki jim je malo 
mar za čustva ljudi in kar tako pov-

Pisma bralcev
Pisem bralcev ne lektoriramo! (uredništvo)

prek žalijo svoje “nasprotnike”. Če 
bi o tem pisal kdorkoli, bi to sprejel, 
saj živimo v demokraciji, vendar je o 
tem pisal podžupan, g. Ravnikar, na 
svoji odmerjeni strani majske številke 
NMD. Čas politkomisarjev, ki morajo 
vzgajati ljudstvo je minil. Razumite 
moj prispevek kot kritiko in odgovor 
na tovrstna pisanja.
Zgodovinarji dobro vemo, da heroji ne 
ustvarjajo zgodovine, ampak zgodovina 
ustvarja heroje. Od trenutka v katerem 
živimo je odvisno katere heroje bomo 
ustvarili. V vojni ni zmagovalcev, so 
le žalostne zgodbe ljudi. Ob tem pa je 
treba upoštevati dejstva, ki pomenijo v 
zgodovini resnico. To moramo spoznati 

in jo sprejeti pa če je še tako boleča, saj 
velja, da je zgodovina učiteljica življe-
nja. V rokah laikov se lahko zelo hitro 
zlorabi in izgubi svoj prvotni pomen. 
Komunisti so se dobro zavedali, da 
smo ljudje religiozna bitja in če so 
eno vero negirali, so morali zgraditi 
svojo. Pri nas smo dobili kult osebno-
sti (Tito), dedka Mraza, Boška Buha 
in druge mitološke junake in iz bitk, v 
katerih so krvaveli nedolžni civilisti, so 
naredili epopeje. Mitologija je danes 
na preizkušnji. Da bo preživela jo je 
treba gojiti in v njej vzgajati mlade, 
vsaj neopredeljene. Še dobro da šolska 
zgodovina ni več tako pristranska in z 
upokojitvijo vsakega “tovariša”, četudi 
z občinskim odlikovanjem, postaja še 
boljša. Čas bo naredil svoje, mitologija 
pa bo verjetno ostala.   
Prvo avtorjevo spreminjanje resnice je 

Devetdeset let je v avgustu praznovala gospa Angela 
Urbanija iz Preserij 11, p. Moravče. 
Njena domačija leži na meji dveh občin, Moravče in Luko-
vica. Uradno spada pod občino Lukovica, a njene domače 
vežejo poti v šolo, cerkev, pošto, v Moravče. Zato je tudi na 
njeno željo s čestitkami do nje prišel moravški župan.

Osemdeseti rojstni dan je v teh dneh praznoval pred-
sednik Društva upokojencev Moravče, Franc Novak 
iz Šlandrove 1. 
Me prijatelji, ki so mu prišli stisnit roko, je bil tudi župan.

Župan je obiskal naše občanke ob praznovanju njihovih visokih jubilejev

Tudi iz uredništva jima želimo dobrega po-
čutja in trdnega zdravja ter obema iskreno 
čestitamo. 

VR

www.moravce. si
17september 2008



Pisma bralcev

to, da je partizansko gibanje (t.i. NOB) 
temelj današnje samostojne države. S 
tem se izničuje težnje naših očakov po 
lastni državi, dosežena državnost po 
1. svetovni vojni, dokaj uspešen razvoj 
družbe pred 2. svetovno vojno in, kar 
je najhuje, osamosvojitev 1991. Kaj ni 
to spreminjanje zgodovine? Je morda 
nastala Slovenija v bosanskem Jajcu? 
Odgovor je jasen: NE. Republika Slove-
nija je nastala iz upora proti srbskemu 
centralizmu in v evropskem duhu 90. 
let tudi proti komunističnemu sistemu, 
ki ga je vzpostavila zmaga partizanov. 
Toliko spomina menda še premoremo.
Velika neumnost je tudi, citiram: 
“Glavni akterji in povzročitelji nesreč-
nih povojnih dogodkov pa so zapustili 
zapeljano ljudstvo in zbežali v tujino 
…” Ta akter je seveda povojna boljše-
viška oblast, vendar sklepam, da avtor 
misli protikomuniste, ki so se umaknili 
v tujino pred “roko maščevalko”, ki je 
k nam vdrla z juga in podprla sloven-
ske partizane. Ljudstva niso zapustili, 
kdor je hotel je šel z njimi, braniti ga 
pa res niso več mogli. Zapeljani pa so v 
vojni bolj ali manj vsi, eni z ene, drugi 
pa z druge strani. V glavnem je šlo za 
preživetje. 
Avtor nadaljuje misel: “… od koder so 
še mnoga povojna leta rovarili proti 

naši domovini…” Ta domovina je bila 
tudi njihova in v skrbi zanjo so bili do 
nje tudi kritični, kako tudi ne, če jim 
je UDBA stregla po življenju celo v 
njihovi novi domovini. Tem “akterjem” 
danes rečemo politični begunci, ki jih 
po mednarodnem pravu mora zaščititi 
sleherna država in smo jih tudi mi v za-
dnji balkanski vojni. Rovarijo še danes 
kubanski, iranski, kitajski, … begunci 
in bodo dokler ne bo tudi njihova do-
movina postala normalna.
Avtorjeva misel se konča tako: “… in še 
danes trdijo, da državljanska vojna še 
ni končana…” Zanimivo, da dobi naš 
državljan ta občutek ravno ob prazno-
vanju 27. aprila in podobnih praznikih. 
Kdo torej ne želi končati vojne? 
Tudi meni se kdaj utrne solza ob spomi-
nu na mladost, pa ne zaradi partije.

Jurij Kočar, prof. zgodovine

Drage volivke in dragi 
volivci !
Volitve v državni zbor so pomemben 
dogodek za vsako politično stranko in 
za vsakega državljana Slovenije, ker 
se lahko odloči, komu bo zaupal in dal 
svoj glas!
DeSUS in kandidatka v 4. volilni enoti 

Katarina Cerar sem prejela 746 glasov. 
Hvala vsem volivcem in volivkam za 
izkazano zaupanje! To število volivcev 
mi je v ponos in obvezo DeSUS-u, 
da zavzeto in odločno vztrajamo pri 
usklajevanju vsebine za krepitev so-
cialne države in izboljšanje položaja 
upokojencev, ko bodo podpisovali in 
izvrševali koalicijsko pogodbo!
Občinske organizacije DeSUS-a  pa 
morajo svoje delo približati občanom, 
upoštevati možnosti in potrebe in začeti 
z aktivnostmi. Več nas bo, več bomo 
naredili!

DeSUS –Demokratična stranka upo-
kojencev Slovenije
in  Katarina Cerar

Počitniško delo? 
Med počitnicami, tistimi zares »ta 
dolgimi«, večina dijakov in študentov 
ponavadi razmišlja o vročih počitnicah, 
o morju, o potovanjih… a se tu postavi 
tisto najbolj tečno vprašanje izmed 
vseh – kako si bom pa to vse lahko 
privoščil?
Štirinajst dni  sem od šeste ure naprej 
pridno služila evrovčke, ki so mi  še 
kako prav prišli ob morskih nočeh; a 
dejstvo, da sem se imela v službi res 
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V spomin

www.moravce. si

ZAHVALA
V 54. letu nas je zapustil naš dragi mož, oče, tast, 

dedek, brat in stric

PAVEL RIBIČ
po domače Kršnanov Pavle iz Zgornjega Prekra oz. Ljubljane.

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem, znancem 
in gasilcem iz Velike vasi za besede tolažbe, izrečena sožalja, darovano 
cvetje, sveče in darove za svete maše in cerkev. Posebno se zahvaljujemo 
sorodnikom za nesebično pomoč v teh težkih trenutkih. Hvala Ivici 
Zupančič za poslovilne besede, gospodu župniku  Ivanu Povšnarju za 
opravljen pogrebni obred, hvala pevcem pevskega zbora LPP Ljubljana 
za ubrano zapete žalostinke ter Petri in Petru Pirnatu za občuteno zapete 
pesmi pri sveti maši. Hvala vsem, ki ste ga v velikem številu pospremili na 
njegovi prerani, zadnji poti in vsem, ki ste ga imeli radi in ga boste odslej 
obiskovali na njegovem zadnjem, tihem domu. Hvala tudi vsakomur za 

vsako dobro misel nanj.

Ostajamo sami in žalostni: žena Fani, hči Andreja, zet Silvo, vnukinja 
Mateja, brat Martin ter sestri Francka in Majda z družinami.

Ni večje bolečine,
kot v dneh žalosti
nositi v srcu srečnih dni spomine.

(Dante)

ZAHVALA
V 74. letu starosti nas je zapustila naša draga žena, 

mami, mama, tašča, sestra, svakinja in teta

IVANKA GRILJ 
rojena Štefan, iz Krašc 5 pri Moravčah

Ob boleči izgubi se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
prijateljem in znancem za izrečeno sožalje, podarjeno cvetje, sveče, svete 
maše ter za spremstvo na njeni zadnji poti. Hvala patronažnima sestrama 
ga. Martini in ga. Kristini ter dr. Dežmanu za obiske v času njene bolezni. 
Zahvaljujemo se župniku g. Primožiču, Pihalni godbi Moravče in Pogrebni 

službi Vrbančič za lepo opravljen pogrebni obred.

Žalujoči vsi njeni

Tako tiho, skromno si trpela,
takšno tudi si življenje imela, 
zdaj rešena vseh si bolečin,
za tabo ostal bo lep, a boleč spomin.

ZAHVALA

Nepričakovano nas je v 77. letu starosti zapustil naš 
dragi mož, ati,stari ata, botrček, brat in stric

FRANC LOGAJ
iz Limbarske gore 26

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem, znancem 
in delavcem Termita za izrečeno sožalje, podarjeno cvetje, sveče in darove 
za cerkev ter svete maše. Hvala gospodu župniku Primožiču za opravljen 
obred. Zahvaljujemo se gospodu Pajku za napisane in gospodu Kmetiču 

za prebrane poslovilne besede ter pogrebni službi Vrbančič.
Hvala vsem, ki ste ga v velikem številu pospremili na njegovi zadnji poti 

in se ga boste radi spominjali.

Žena Francka, sinova Franci in Janko z družinama

Srce tvoje več ne bije,
bolečine ne trpiš,
nam pa žalost srca trga,
solza lije iz oči.
Dom je prazen in otožen,
ker te več med nami ni.

ZAHVALA
Ob boleči nenadni izgubi moža, očeta, brata, starega 

ata in pradedka  

FRANCA ŠTEFAN 
iz Moravč

Iskreno se zahvaljujemo vsem, posebno sorodnikom, sosedom, prijateljem 
in znancem, ki ste izkazali svojo dobroto z darovi, svečami in cvetjem, 
pomočjo in iskrenimi izrazi sočutja. Posebna zahvala g. župniku Viktorju, 
diakonu Imretu, številnim duhovnikom, sestram klarisam in drugim, ki so 
doma ali v naši župnijski cerkvi zanj molili in darovali sv. maše. Hvala 
gasilcem, sosedom, ki so nosili križ, zastavo in luč, pevcem cerkvenih 
zborov in Komornega zbora Limbar za njihovo ganljivo petje pri pogrebu, 
Cerkvenemu ženskemu zboru in sosedom iz Cerkelj na Gorenjskem ter 
vsem našim sodelvkam in sodelavcem. Veličasten pogrebni sprevod priča 
o naši  hvaležnosti za vse dobro, ki ga je pokojni ati Franc v življenju 

stroril vsem nam.

Vsi njegovi

V prezgodnji grob 
smo ga pospremili 
v krščanskem upanju, 
da ga je Stvarnik
vzel k sebi v večno srečo.

fajn in super je nekaj novega. Namreč, velikokrat beremo o 
izkoriščanju mladih za razna fizična dela, za dela, katerih 
plačila nikoli ne dobijo – jaz pa sem spoznala veliko nove-
ga, se veliko prav tako veliko novega naučila in predvsem 
spoznala, da je vsako delo lahko zanimivo in s tem vsak 
delovni dan poglavje zase.
Torej, iskreno zahvala gre vodstvu podjetja Termit d.d., za 
dano priložnost in predvsem iskrena hvala, vsem »sodelav-
cem« za občutek, da sem bila del kolektiva, za vse navihane 
trenutke in nauk, da je počitniško delo, kljub vsakodnevnemu 
trdemu delu, lahko tudi zabavno!

 Martina Gorjup

Na Vrhpolju Korunov Tone z motorno žago marljivi 
je žagač,
sredi julija mu Kvedrov hrast zadiši,
brez premisleka se odloči 
in zadnjo uro mu določi. 

avtor: Kveder Jože

Slamnikarska 1a, 1230 Domžale
pri stanovanjskem objektu KRIZANT (bivši Toko) 

oz. za kitajsko restavracijo v Domžalah

  Prijave sprejemamo na:
 031/209-501 

Tečaj CPP 13.10 in 10.11.2008
Tečaj za traktoriste 6. 10. 2008 
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Oglasi

Trgovine

PVC okna, 
vrata,senčila,
police
Edvard Jerina
Ribče 10, 1281 Kresnice
GSM 041/696-433
jerina.edvard.sp@siol.net

                      
      SIR EDAMEC  JOG.LAHKI      SLAD.OTO EC   RADENSKA      
      LJUBLJ. ML.   500g LJUB.ML.  1L LJUB.ML.       1,5L PVC      
      6,19 EUR/kg     0,79 EUR/kg         2,49 EUR           0,52EUR       
    

              ŠAMP.DAN NA     INSEK. PIPS                 PAPIR TOAL. 
        DAN,  250ml              300ml                         3-SLOJ. 8+2 
             1,15 EUR              2,95 EUR                     3,15 EUR 

 
                      VSAKIH 14 DNI NOV  
    ASORTIMAN AKCIJSKIH IZDELKOV 
                      » CENE POD LUPO « 
 

Franšizne trgovine Mercator

                             
      SIR EDAMEC  JOG.LAHKI        HRENOVKE      BON.ŠVICARSKI OKOLINO  NAPOLIT.KAKAV   PAŠT.ARGETA 
      MERCATOR    500g LJUB.ML. HOT-DOG 480g   MENTOL 100g   1KG PODR.    1kg MEDEX              95g PURANJA    
      4,99 EUR/kg     0,79 EUR/kg         2,35 EUR              0,44 EUR      6,99 EUR          2,96 EUR        0,83 EUR 
      

                                               ŠAMPON     GEL ZA L.      PAPIR TOAL.    DET.DASH   MOKA 1kg   PIJ.ACE 1,5L    SIRUP 1L         KRUH 1kg ŽITO  
     H&S 200ml  TAFT 150ml        PAPIR TOAL.           3L       POSEBNA   ZEL. AJ RAD.   PINGO               JELEN 
      2,29 EUR      2,69 EUR              1,59 EUR       7,79 EUR    0,89 EUR       0,79 EUR        1,86 EUR              1,89 EUR 
 

                             
      SIR EDAMEC  JOG.LAHKI        HRENOVKE      BON.ŠVICARSKI OKOLINO  NAPOLIT.KAKAV   PAŠT.ARGETA 
      MERCATOR    500g LJUB.ML. HOT-DOG 480g   MENTOL 100g   1KG PODR.    1kg MEDEX              95g PURANJA    
      4,99 EUR/kg     0,79 EUR/kg         2,35 EUR              0,44 EUR      6,99 EUR          2,96 EUR        0,83 EUR 
      

                                               ŠAMPON     GEL ZA L.      PAPIR TOAL.    DET.DASH   MOKA 1kg   PIJ.ACE 1,5L    SIRUP 1L         KRUH 1kg ŽITO  
     H&S 200ml  TAFT 150ml        PAPIR TOAL.           3L       POSEBNA   ZEL. AJ RAD.   PINGO               JELEN 
      2,29 EUR      2,69 EUR              1,59 EUR       7,79 EUR    0,89 EUR       0,79 EUR        1,86 EUR              1,89 EUR 
 

KMETIJA TIČ .- Pr´ Matčk, 
Serjuče 8, Moravče

Prodajamo jabolka za ozimnico in kis,
po naročilu mošt ter jabolka za 
predelavo.
Kontakt. 051/339-971
Obiščete nas lahko kadarkoli.
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